

Title (en)

Device for deburring workpieces made out of plastics.

Title (de)

Entgrateinrichtung für Werkstücke aus Kunststoff.

Title (fr)

Dispositif d'ébavurage de pièces en matière plastique.

Publication

EP 0413165 A2 19910220 (DE)

Application

EP 90113925 A 19900720

Priority

DE 3927085 A 19890817

Abstract (en)

The deburring of plastic workpieces, in particular thermosetting fibre composites, has hitherto been carried out mainly by means of manually guided vibratory grinders which have an abrasive belt as a deburring tool. In particular in order to improve the efficiency and with regard to the desired automation of deburring operations, it is proposed that the abrasive belt (10a), which can be drawn off from a supply roller (10), be partly supported on a pressure shoe (1), and that the supply roller (10) as well as the flexibly mounted pressure shoe be attached to a supporting part (4). Behind the working area (1b) of the abrasive belt - as viewed in the direction of its draw-off movement (arrow 18) from the supply roller - the supporting part (4) is equipped with a stepping mechanism (8) which also exerts a clamping action and via which the abrasive belt can be drawn off section by section from the supply roller and, replacing the used belt section, can be guided subsequently into the working area. <IMAGE>

Abstract (de)

Das Entgraten von Werkstücken aus Kunststoff, insbesondere duroplastischem Faserverbundwerkstoff, ist bisher überwiegend mittels von Hand geführter Schwingsschleifer ausgeführt worden, welche als Entgratwerkzeug ein Schleifband aufweisen. Insbesondere zur Verbesserung der Wirtschaftlichkeit und im Hinblick auf die wünschenswerte Automatisierung von Entgratvorgängen wird der Vorschlag unterbreitet, das von einer Vorratsrolle (10) abziehbare Schleifband (10 a) teilweise an einem Andruckschuh (1) abzustützen und die Vorratsrolle ebenso wie den federnd gehaltenen Andruckschuh an einem Tragteil (4) anzubringen. Dieser ist - in Richtung der Abziehbewegung (Pfeil 18) des Schleifbandes von der Vorratsrolle gesehen - hinter dessen Arbeitsbereich (1 b) mit einem auch eine Klemmwirkung ausübenden Schrittschaltwerk (8) ausgestattet, über welches das Schleifband abschnittweise von der Vorratsrolle abziehbar und, den benutzten Bandabschnitt ersetzend, in den Arbeitsbereich nachführbar ist.

IPC 1-7

B24B 9/20

IPC 8 full level

B24B 9/20 (2006.01); **B24B 21/00** (2006.01)

CPC (source: EP)

B24B 9/20 (2013.01); **B24B 21/00** (2013.01)

Cited by

CN114918792A; EP4049789A1; CN108393782A; GB2291825A; US5683291A; GB2291825B; CN117532439A

Designated contracting state (EPC)

DE ES FR GB IT SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0413165 A2 19910220; EP 0413165 A3 19910626; DE 3927085 A1 19910221

DOCDB simple family (application)

EP 90113925 A 19900720; DE 3927085 A 19890817